

**Contents:**— Hon. Messrs. Bureau, Cormier, Leonard, Letellier de St Just, Locke, Malhiot, Olivier, Reesor, Sanborn, Simpson, Wark and Wilmot.—12.

**Non-Contents:**—Hon. Messrs. Aikins, Armand, Bill, Burnham, Campbell, Cauchon, Chapais, Dickson, Duchesnay, E. H. J. Dumouchel, Guévremont, Hamilton (Ontario), Holmes, Kenny, Lacoste, Leslie, McCrea, McDonald, McLelan, McMaster, Matheson, Mills, Mitchell, Ross, Seymour, Shaw and Skead.—27.

**Hon. Mr. Bourinot** stated that he had paired off with Hon. Mr. Macpherson, who was in favour of the Bill.

### THE INTERCOLONIAL RAILWAY

On motion of **Hon. Mr. Wark**, the House again took up the Report of the Select Committee appointed to examine the Report of the Commissioners of the Intercolonial Railway, and the accompanying documents be adopted.

**Hon. Mr. Letellier de St Just** spoke at length in French in support of the Report, and **Hon. Mr. McLelan** commenced explanations in reply,—the latter complaining that the Commissioners had no opportunity whatever of giving information on the matters referred to in the report.

On motion of **Hon. Mr. Wark**, seconded by **Hon. Mr. Miller**, it was ordered

That the same be postponed until the next sitting of The House.

A Message was brought from the House of Commons with a Bill intitled: "An Act to amend and continue the Acts 32 and 33, Victoria, chapter 3, and to establish and provide for the Government of Manitoba.

Also stating that they had passed the Bill intitled: "An Act to remedy the inconvenience which would arise from the expiration of the Acts and parts of Acts herein mentioned, before the passing of the Act of this Session to continue the same," without any amendment.

The House then adjourned until eight o'clock that evening.

### SECOND SITTING

**The Speaker** took the chair at eight o'clock, p.m.

The following Bills were passed through their several stages:—

An Act to explain and amend the "Act respecting the collection and management of

L'amendement est rejeté comme il suit:

*Pour:* Les honorables MM. Bureau, Cormier, Leonard, Letellier de St Just, Locke, Malhiot, Olivier, Reesor, Sanborn, Simpson, Wark et Wilmot.—12.

*Contre:* Les honorables MM. Aikins, Armand, Bill, Burnham, Campbell, Cauchon, Chapais, Dickson, Duchesnay, E.H.J., Dumouchel Guévremont, Hamilton (Ontario), Holmes, Kenny, Lacoste, Leslie, McCrea, McDonald, McLelan, McMaster, Matheson, Mills, Mitchell, Ross, Seymour, Shaw et Skead.—27.

**L'honorable M. Bourinot** déclare qu'il a paîré avec l'honorable M. Macpherson, qui est en faveur du bill.

### LE CHEMIN DE FER INTERCOLONIAL

Sur motion de l'honorable M. Wark, le Sénat reprend l'étude du rapport du Comité spécial chargé d'examiner le rapport des commissaires du chemin de fer Intercolonial, et les documents qui l'accompagnent.

**L'honorable M. Letellier de St Just** parle longuement en français à l'appui du rapport et l'honorable M. McLelan commence à fournir des explications en réponse, se plaignant du fait que les commissaires n'ont eu aucune occasion de fournir des renseignements sur les questions qu'a soulevées le rapport.

Sur une motion de l'honorable M. Wark, appuyée par l'honorable M. Miller, il est ordonné

Que l'étude de ce rapport soit remise à la prochaine séance du Sénat.

Un message arrive de la Chambre des Communes, contenant un bill intitulé: «Acte pour amender et continuer l'Acte trente-deux et trente-trois Victoria, chapitre trois, et pour établir et constituer le gouvernement de la province de Manitoba.»

Et déclarant que la Chambre a adopté sans aucun amendement le bill concernant l'expiration de lois et de parties de lois.

Le Sénat s'ajourne jusqu'à huit heures du soir.

### DEUXIÈME SÉANCE

**Le Président** ouvre la séance à huit heures du soir.

Les bills suivants passent par les diverses étapes:

Acte pour expliquer et amender l'Acte concernant la perception et l'administration du